
 

 

بيانات معظمله در مراسم اعطاي نشان فتح به تعدادي از فرماندهان عملياتهاي فتحالمبين و بيتالمقدس - 3
/خرداد/ 1369

بسمااللهالرحمنالرحيم
انشاءاالله خاطرهي اين روز تاريخي و فراموشنشدني، همواره بر شما برادران عزيز و دلاوران صحنهي نبرد، گرامي

باد.
وقتي انقلاب اسلامي عزيز پيروز شد، خيليها در دنيا تلاش كردند آن را جدي نگيرند و باور نكنند. يك دستگاه

سياسي و يك حكومت، آن وقتي حقيقي و جدي است، كه بر دوش مردم خود و به نيروي ملت خويش متكي باشد
و اين نيرو بتواند در لحظهي نياز، كارايي خودش را نشان بدهد. وقتي نيروهاي متجاوز، مرزهاي ما را شكستند و

وارد شدند و ما هزاران كيلومتر مربع از ميهن عزيزمان را زير پاي بيگانگان ديديم، دشمنان ما شاد شدند. اين نظريه
كه انقلاب و تشكيلات مردمي عظيمي كه در برابر نظم سلطهي جهاني ايستاده، جدي و عميق نيست، در ذهن
دشمنان اين انقلاب نيرو گرفت و آنها را اميدوار كرد و باز ما اين اميد را در حرفها و قيافهگرفتنها و اظهارات و
مكاتبات و رفتوآمدهايشان ديديم; اما وقتي "فتح المبين "اتفاق افتاد و در چند روز، يك پيروزي بزرگ در آن

صحنهي به آن عظمت، به دست نيروهاي همين ملت، به دست نيروهاي مسلح همين كشور، به دست وفاداران
صميمي انقلاب ـ يعني شماها ـ پديد آمد، اركان تفكر استكباري دنيا متزلزل شد. و وقتي در فاصلهي تقريبا بيست

روز، عمليات "بيت المقدس" با آن وسعت و با آن عظمت و با آن ضربهي قاطع بر دشمن آغاز شد و بالاخره خرمشهر
به ميهن اسلامي برگشت و هزاران نفر از متجاوزان به اسارت گرفتار شدند و جبههي دشمن متزلزل و درهم كوبيده

شد، در حقيقت اين پندار باطلي كه دشمنان اسلام و انقلاب و ايران سعي ميكردند آن را گسترش بدهند، بكلي
منهدم شد و از بين رفت. پس، اين يك مقطع براي انقلاب بود.

من به شما و همهي نيروهاي مسلح عرض ميكنم، بدانيد سربلندي ملت و پيروزي اسلام و اثبات قدرت دروني و
ذاتي اين كشور، جز با آمادگي و انسجام هرچه بيشتر و كارايي روزافزون شما، امكانپذير نيست. ما انگيزهي تهاجم

به كسي نداريم; اما انقلاب اسلامي و ملت عظيمالشأن ايران نشان دادند كه با نظام سلطه و تبعيض و ستم و
ناهنجاري كنوني وضع سلطههاي عالم، سر سازگاري ندارند. انقلاب ما به صراحت گفته كه زورگويي را از هيچكس

قبول نميكند. ملت ايران فرياد كشيدند كه ستمگران و دستگاههاي فاسد قدرت جهاني را كه ميخواهند به ملت ما
و ملتهاي مظلوم زورگويي كنند، به رسميت نميشناسند و زير بار قدرت آنها نميروند.

آن روزي كه دنيا دو قطب بود و اين دو قطب، دست به دست هم دادند و با استفاده از نيروي سلاح و پول و
تبليغاتشان، حتي نيروهاي انساني و اطلاعاتي و ماهوارههاشان و غيره، همه بر ضد ملت ايران و عليه جهتگيري

اين ملت بزرگ و مسلمان هماهنگ شدند و اين هماهنگي را در جبههي جنگ عراق عليه ايران متمركز كردند، ناكام
ماندند. آن روز ملت ايران، در كشمكش جنگ و در زير فشارهاي گوناگون، عقبنشيني نكردند.

ما در هيچ مسألهيي از مسايل جهاني، در طول هشت سال جنگ، به خاطر جلب نظر و رضاي امريكا و شوروي، كوتاه
نيامديم. همه هم از همه طرف به ما تفهيم ميكردند كه راه مهربان شدن و ملايم شدن امريكا و شوروي با شما،

اين است كه از مواضع با صلابت و سرسخت خودتان كوتاه بياييد و عقبنشيني كنيد! اما رهبري عظيمالشأن ملت
ايران و اين ملت بزرگوار و شجاع، يكقدم عقبنشيني نكرد.

امروز ما به عقبنشيني نكردن اولي هستيم. امروز ما توطئهي هشتسالهي دشمن را خنثي كردهايم. امروز ما
نيروهاي ذاتي و دروني كشور خودمان را شناسايي كردهايم. امروز ما براي سازندگي و پيشرفت روزافزون كشور،
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برنامهريزي كردهايم. امروز ما به اتكاي خدا و با تكيه به ارادهي اين ملت بزرگ، احساس قدرت ميكنيم. چهطور
ممكن است قدرتهاي بزرگ بتوانند حرف خودشان را نسبت به ملت ايران، به كرسي بنشانند؟

انقلاب اسلامي و ملت ايران، عليرغم ميل قدرتهاي جهانخوار، براي ملتها الگو شدهاند; الگويي زنده و آموزنده.
اينكه شما ميبينيد در كشورهايي كه دهها سال در قفس تنگ توهمات حزبي و ستم قومي گرفتار بودند، ملتها ـ

مخصوصا ملتهاي مسلمان و همچنين ملتهاي مظلوم بسياري از كشورهاي ديگر ـ احساس هويت و شخصيت
ميكنند و حرفشان را ميزنند و حقشان را مطالبه ميكنند، اين به بركت استقامت ملت ايران است. از روزي كه ما

شروع كرديم، تا روزي كه ملتهاي دنيا الگو و نسخهي ما را تكرار كردند، ده سال و بيشتر طول كشيده است. آنچه
كه در دنيا مشاهده ميشود، الگوي مقاومت ملت ايران است.

البته هر كشوري، هر سرزميني، هر منطقهي جغرافيايييي خصوصياتي دارد، اما جوهر واقعي همهي اين حركتهايي
كه امروز شما در اروپا و آسيا و كشورهاي اسلامي آفريقا و در بسياري از نقاط جهان ميبينيد، عبارت از اين است

كه يك ملت، به خود اعتماد پيدا كند و جرأت و گستاخي حرف زدن را بيابد. و اين، همان نسخهي ملت ايران است.
اين، آن چيزي است كه ملت ايران، آن را شروع كرد و به كرسي نشاند و يازده سال همهي سختيها را تحمل كرد; اما

اين جوهر حقيقي و معنوي و الهي را از دست نداد. امروز ما بحمداالله از هميشه آمادهتر، بانشاطتر و قدرتمندتريم.
من به شما برادران ارتش و سپاه، يك توصيه به صورت مستمر و مؤكد دارم و آن، اين است كه سعي كنيد سهم
نيروهاي مسلح را در اين مجموعهي عظيم ملت ايران، به بهترين وجهي ايفا كنيد. ملت ما، ملت شجاعي است;

نيروهاي مسلح ما به شجاعت اولي هستند. ملت ما، ملت با استقامتي است; نيروهاي مسلح ما به استقامت اولي
هستند. نيروهاي مسلح بايد كيفيت، استواري، سازماندهي مستحكم، آموزش در حد اعلي و آمادگي روزافزون

داشته باشند.
در مورد سلاح و تجهيزات هم، هرچه كه امكانات كشور ايجاب بكند و اجازه بدهد، اقدام خواهد شد. آن چيزي كه
شما ميتوانيد منتظر هيچ عامل ديگري در آن نمانيد، استحكام سازماندهي، آمادگي رزمي دايمي، آموزش كامل،

حفظ حدود و ضوابط و انضباط كامل نظامي است. اينها چيزهايي نيست كه براي ما بخواهند توليد كنند، يا بخواهند
از خارج بياورند، يا محتاج به سرمايهگذاري مادي فوقالعادهيي باشد. اين، مربوط به قوت و ارادهي فرماندهي و

تلاش پيگير و كار مخلصانه و دلسوزانه مسؤولان است. اين را بايد تأمين كنيد.
فرقي بين سپاه و ارتش نيست. سپاه و ارتش، هر دو عزيزند، هر دو مسؤولند، هر دو لازمند و هر دو داراي وظايف
مشخص خودشان هستند. البته حدود وظايف هريك، با حدود وظايف ديگري متفاوت است. مجموعهي شما بايد
براي اثبات قدرت و توان جمهوري اسلامي، بر دفاع جانانه در هر زمان و در هر كجا، آمادگي داشته باشد; "ترهبون

به عدواالله و عدوكم".
آمادگي شما، بازدارندهي دشمن است. آن روزي كه دشمن حمله كرد، در ما احساس ناآمادگي نمود. آن روز هم اگر
نيروهاي مسلحمان آماده و منضبط بودند و فرماندهي درست و حسابي در رأسشان بود، به احتمال زياد اين حمله

انجام نميگرفت و دشمن ملاحظه ميكرد. دشمن در آن روز به طمع افتاد; اما ملت ما كاري كرده كه امريكا
نميتواند در او طمع كند. نيروهاي مسلح ما بايد كاري كنند كه هيچ دشمني نتواند در استقلال و استحكام و

يكپارچگي و تماميت ارضي ما طمع كند.
همكاري دو سازمان سپاه و ارتش، فوقالعاده مهم است. پشتيباني نيروي عظيم مردمي ـ يعني نيروي بسيج ـ

بسيار حايز اهميت است. در كنار نيروهاي نظامي، نيروهاي انتظامي با همان شأن و حيثيت و مكانت نيروي
انتظامي انقلاب، حضور قوي و دايمي خودشان را دارند و بايد داشته باشند. اين مجموعهي نيروهاي مسلح، نوك

پيكان قدرت عظيم اين ملت است و وسيلهي دفاع از كيان و شرف و شخصيت كشور اسلامي ماست.
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اميدوارم خداي متعال، به همهي شما توفيق بدهد و روح مطهر امام بزرگوارمان ـ كه همواره توجه خاصي به
نيروهاي مسلح داشتند ـ از شما راضي باشد و توجهات وليعصر ( ارواحنافداه) پشتيبان همهي شما باشد.

والسلام عليكم و رحمهاالله و بركاته

Powered by TCPDF (www.tcpdf.org)

صفحه 3 / 3

http://www.tcpdf.org

